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bESEDILO

Janezov evangelij

VEn avrch/| h=n o ̀lo,goj(
kai. o ̀lo,goj h=n pro.j to.n qeo,n( 
kai. qeo.j h=n o ̀lo,goj.
ou-toj h=n evn avrch/| pro.j to.n qeo,n
pa,nta diV auvtou/ evge,neto(
kai. cwri.j auvtou/ evge,neto ouvde. e[n.
o] ge,gonen evn auvtw/| zwh. h=n(
kai. h̀ zwh. h=n to. fw/j tw/n avnqrw,pwn\ 
kai. to. fw/j evn th/| skoti,a| fai,nei( 
kai. h̀ skoti,a auvto. ouv kate,laben.

Oče naš

Pa/ter h(mw=n o( e)n toi=j ou)ranoi=j, 
a(giasqh/tw to\ o)/noma/ sou:
e)lqe/tw h( basilei/a sou:

Slovnica

1. Genitiv pogosto izraža svojino; pogosti so genitivi osebnih zaimkov, ki se 
ne spreminjajo glede na odnosnico:
mou: moj, moja, moje, mojega, moji, mojemu, mojo, mojem, mojim,

mojih, mojimi, mojima.
sou: tvoj, tvoja, tvoje, tvojega, tvojemu ... 
h(mw=n: naš, naša ...
u(mw=n: vaš, vaša ...

Isto velja za kazalni zaimek, ki nadomešča osebni zaimek za 3. osebo. 
Tu pa je v ednini razlika glede na spol "lastnika":
au)tou=: njegov, njegova, njegovi, njegove, njegovih ...
au)th=j: njen, njena, njeni ...
au)tw=n: njihov, njihova, njihovi, njihove ...

2. Imperfekt glagola gi/nomai postati, biti za 3. osebo: evge,neto: je postal(-a,  
-o), je bil(-a, -o). Včasih z veznikom kai/ pred seboj služi zgolj kot povezovalni 
element med dogodki (podobno kot v slovenščini "potem pa").
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3.  Nikalnica za  povedni  naklon  je  ou).  Varianta  pred  vokalom  je  ou)k,  pred 
vokalom s trdim pridihom pa ou)x. S to nikalnico lahko zanikamo tudi pridevnik. Drugi 
nakloni, zlasti velelni, imajo drugo nikalnico.

4. Sklanjanje samostalnikov 1. deklinacije
Samostalniki prve deklinacije se sklanjajo po treh vzorcih, glede na 

vrsto končnega vokala v osnovi. -w=n v gen. pl. je vedno naglašen.
 oblike

osn. na -h osn. na -a purum (za i,r,e) osn. na -a impurum

sg pl sg pl sg pl
N a)rx-h/ a)rx-ai/ a(marti/-a a(marti/-ai do/c-a do/c-ai

G a)rx-h=j a)rx-w=n a(marti/-aj a(marti-w=n do/c-hj doc-w=n

D a)rx-$= a)rx-ai=j a(marti/-# a(marti/-aij do/c-$ do/c-aij

A a)rx-h/n a)rx-a/j a(marti/-an a(marti/-aj do/c-an do/c-aj
Vsi ti samostalniki so ženskega spola razen tistih, ki označujejo moške 

osebe. Ti imajo nom. sg. na -hj (-aj) in gen. sg. na -ou (ostali skloni so enaki 
kot v tabeli): profh/thj, profh/tou, profh/t$, profh/thn (prerok).  Izjema m je 
še margari/thj, -ou (biser).
Vokativ na -a pozna tu samo Luka v oblikah de/spota, e)pista/ta, kardiognw=sta, u(pokrita/ (1x tudi Mt: 
Zaxari/a).

Besede

h( a)lh/qeia, aj f resnica
h( a(marti/a, a=j f greh
h( glw=ssa, hj f jezik
o( despo/thj, ou m vladar
h( diaqh/kh, hj f zaveza
h( do/ca, hj f slava, izgled
h( e)kklhsi/a, aj f zbor, shod, sklic, cerkev
)Iwa/nnhj, ou m Janez
h( kardi/a, aj f srce
o( maqhth/j, ou= m učenec
o( Messi/aj, ou m mesija
h( skoti/a, aj f tema
to\ fw=j, tou= fwto/j n luč, svetloba

Naloga

1. Sklanjaj!

h( basilei/a sou 
o( maqhth/j a)gaqo/j 

2. Postavi v lastnino vseh oseb in števil samostalnik slava!


